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I v Javorníku se první adventní neděli slavnostně rozsvítil vánoční strom. Před několika 
dny se z jedné z javornických ulic přemístil na známé místo před radnicí, a i letos by se 
mnozí vsadili, že tu roste odjakživa. Již po poledni byl na náměstí čilý ruch a vánoční stán-
kový prodej mohl začít. Město spolu s vánoční atmosférou prostoupila i vůně svařeného 
vína, tradičních zabijačkových specialit a vánočních dobrot od občanského sdružení BAJA. 
Prostor opět dostaly i děti z javornických mateřských 
škol, poté je na pódiu vystřídalo Divadélko malé Bo    
s čertovskou pohádkou, která předznamenala pří-
chod Mikulášské družiny. Ano, čtete dobře, Javorník 
byl snad první město na světě, kde se tento svatý 
letos zjevil. Mnohé děti tato skutečnost zaskočila 
natolik, že v mžiku zapomněly na všechny ovlá-
dané říkanky, ale Mikuláš je svatý na svém místě  
a odměnil spravedlivě všechny hodné a pokorné 
bez rozdílu. Úderem šesté hodiny večerní vynesla 
andělská skupinka svaté světélko z místního koste-
la, které bedlivě uložila u paty stromu, jenž se tímto  
aktem poprvé rozzářil. Rádi bychom touto cestou 
poděkovali všem, kteří se na hladkém průběhu ce-
lého dne podíleli. Jmenovitě dětem ze ZŠ Javorník, 
které vyrobily krásné ozdoby na vánoční strom,  
dětem z javornických mateřských škol za krásné  
vystoupení, SDH Javorník, kteří celý večer dbali  
o požární bezpečnost akce, OS Baja za finanční dar 
na sladkosti pro děti, dětem z dramatického kroužku 
při ZŠ Javorník pod vedením Mgr. Michaely Vašíč-
kové za andělský průvod, Ing. Tomáši Nemeškalovi 
a HO Rychleby za mikulášskou družinu! Tak tedy, 
nejen javornickým, zářivý advent!
          IK

O javornický vánoční strom se postarali andělé s Mikulášem
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Na slovíčko občane......
.....měsíc utekl jako voda a jsme tady pro Vás opět s novými informacemi. Tentokrát se 
budeme věnovat dotacím, díky kterým si můžeme dovolit zvelebovat naše město. A co se 
již podařilo? Kromě přechodu pro chodce u ZUŠ (probíhá výběrové řízení na 
zhotovitele) a digitalizace MÚ (dodavatel již vybrán) se jedná o dva další významné           
a rozsáhlé projekty, které budeme realizovat, neboť jsme dokázali uspět v operačním 
programu životní prostředí MŽP, přičemž dotace činí 90 % uznatelných nákladů u obou 
žádostí.  Jedná se o:
1) Budovy MÚ Javorník – zlepšení energetických vlastností
U historické budovy městského úřadu se jedná zejména o obnovu fasádního pláště, 
především povrchové úpravy, doplnění prvků fasády (pilastry), odvlhčení zdiva, a to hlavně 
soklu. Sokl bude obložen kamenem – žulou, omítka bude obnovena ve stávající 
barevnosti. Na základě jednání s památkáři byla zvolena decentní barevnost omítky 
vycházející z původní barevnosti správních budov. Jedná se o zemitý pastelový odstín na
bázi hnědých, okrových a nazelenalých pigmentů. Zateplen bude i půdní prostor v celém 
rozsahu podkroví. Vyměněna budou všechna okna, včetně sklepních, a to za nová 
dřevěná typu EURO, křídla otvíravá s nadsvětlíkem.  Budou obnoveny keramické parapety 
oken v přízemí a opraven balkón. Realizací snížení chodníku před vstupem do radnice se 
docílí bezbariérového vstupu do přízemí budov. Hlavní vstupní dveře budou opraveny, 
rekonstruovány. U přístavby radnice se jedná o stavbu realizovanou v letech 1987-89, 
která již v době svého vzniku neodpovídala požadavkům tehdejších norem. Pro zlepšení 
tepelně technických vlastností pláště je navrženo zateplení fasády, soklu budovy, výměna 
všech oken (tato budou ze dvou otvíravých křídel a stejných vlastností a provedení jako
u historické budovy), včetně balkónu, dveří.  Zateplena bude střecha i půda. Termín 
realizace: 31. 12. 2015
2) Obnovu vozového parku pro svoz komunálního odpadu a separovaného odpadu    
a rozšíření kapacity sběrných míst (včetně 29 kontejnerů) 
K tomuto projektu bylo přistoupeno na základě nutnosti pořízení nového vozidla na svoz 
komunálního odpadu již s přihlédnutím ke skutečnosti, že současný LIAZ byl vyroben         
v roce 1989. Nové vozidlo je navíc dodáváno s univerzální nástavbou a vyklápěcím 
systémem. Podmínkou pro pořízení vozidla však je navýšení kapacity sběrných míst 
separovaného odpadu o 50%. Projekt byl podaný již v loňském roce, nicméně z důvodu 
problémů s uplatněním DPH bylo od záměru čerpání dotace odstoupeno a v březnu 
letošního roku jsme podali projekt nový. Administrace žádosti a koncepce byly náročné, 
neboť bylo nutno upravovat položky, rozsah projektu, dopracovávaly se výsledky nakládání 
s odpady z loňského roku, včetně konzultací na odborných pracovištích ministerstva pro 
ŽP a Krajského úřadu Olomouckého kraje.  Termín realizace: 31. 10. 2015
Termíny obou projektů byly šibeniční, neboť žádosti musely být zpracovány a podány 
během tří týdnů. Věříme však, že dobrá věc se podařila, neboť ve finále město ušetří na 
nákladech na vytápění, energetický štítek budovy se změní z velmi nehospodárného na
vyhovující a radnice v centru města v „novém kabátě“ bude důstojně reprezentovat jeho 
historickou část. Nákupem nového vozidla zpříjemníme pracovní podmínky pracovníkům      
a zároveň budeme šetřit životní prostředí.

Sieglinde Mimrová, místostarostka

MĚSTO JAVORNÍK
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Upozornění pro občany na blížící se termín platby poplatku
Upozorňujeme občany Javorníku, Bílého Potoka, Horních Hoštic, Zálesí a Travné, že 
místní poplatek za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání  
a odstraňování komunálních odpadů byl splatný za I. pololetí 2015 ve výši 170,- ke dni
28. 2. 2015. II. pololetí 2015 je ve stejné výši splatné ke dni 31. 8. 2015. Tento poplatek 
lze uhradit i jednorázově za celý kalendářní rok ve výši 340,-.
Upozorňujeme rovněž občany, kteří mají trvalý pobyt na území města a vlastní stavbu 
určenou i individuální rekreaci, nacházející se na území města (ve které není hlášena 
k pobytu žádná fyzická osoba), že tito mají rovněž povinnost za tuto stavbu uhradit 
jednorázově poplatek ve výši 340,-- Kč, který byl rovněž splatný do 28. 2. 2015.
Tímto žádáme občany, kteří doposud neprovedli tuto platbu, aby tak neprodleně
učinili.
Možnost úhrady - na pokladně MěÚ Javorník nebo převodem na číslo účtu
19-6321841/0100. Při platbě na účet je nezbytné uvést variabilní symbol, který vám 
bude sdělen na tel.č. 585 235 480 – p. Gajová.

Správa daní a poplatků Město Javorník

Poděkování
Chtěl bych poděkovat Městu Javorník a všem těm, kteří se podíleli na přípravě                    
a konečném setkání jubilantů dne 9. června 2015 v obřadní síni MěÚ Javorník.
Pro mne to byl krásný zážitek. Setkání bylo zpestřeno vystoupením dětí z mateřské školky 
na ulici Míru, které bylo velice hezké a dojemné. I celkový průběh setkání oslavenců byl 
velice pěkný. Výborný program doplněný ukázkami filmů a fotografií z Javorníku zkrátka
neměl chybu. Překvapením bylo osobní pozvání na setkání jubilantů, což bylo velice 
moudré. Já osobně bych nevyplňoval žádný dotazník ve Zpravodaji, a ani bych nešel, 
připadalo by mi to jako vnucování. Takto to ale bylo vyřešeno perfektně. Věřím, že nejsem
sám, komu se to takhle líbilo, a ještě jednou děkuji všem, kteří setkání připravili a podíleli 
se na něm.

Milan Vávra Javorník

Sbor Českobratrské církve evangelické v Javorníku zve na bohoslužbu, která se bude 
konat 12. července 2015 ve sborovém domě v Lidické ulici. Začátek v 9:30.
Bohoslužba bude vedena br. Antonínem Plachým z Opavy a proběhne jako vzpomínka na 
600. výročí upálení Mistra Jana Husa.
Pozvání všem, kteří mají zájem.

staršovstvo sboru Javorník 

.
ZŠ Javorník v polském Opole

Polské Gymnázium nr. 4 v Opole pozvalo naši ZŠ Javorník na 2. mezinárodní turnaj 
v košíkové a kopané. Vyrazili jsme autobusem v pátek brzy ráno dne 29. 5. 2015. Dívčí 
basketbalový tým hrál ve složení: Johana Jurišová, Laura Mikšíková, Klára Kozlová, Nela 
Argirovská, Nikola Nitscheová. Fotbalový tým pak tvořili: Martin Hloušek, Adam Polčák, 
Alfréd Červeňák, Michal Dřímal, Adam Pavličík, Tomáš Brož a Roman Galo. Doprovázeli 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA JAVORNÍK 

SBOR ČESKOBRATRSKÉ CÍRKVE EVANGELICKÉ V JAVORNÍKU
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nás pan ředitel Mrosek a pan zástupce Bury. Basketbalový team začal proti ZŠ Opole 
1 výhrou 30:0. Druhý zápas jsme hráli se ZŠ Opole 2, kterou jsme také porazili 18:6. Díky 
4 letým zkušenostem basketbalového týmu BK Panter Javorník jsme soupeře lehce 
přehráli. Nejvíc košů nastřílela Mikšíková, a to konkrétně 20 bodů, dále pak Jurišová 14 b, 
Kozlová 8 b, Argirovská 4 b a Nitscheová 2 body. Fotbalový tým začal se ZŠ Opole 1 
a dosáhl remízy 1:1 (střelec Galo), další zápas hrál se ZŠ Opole 2, který ale, bohužel,
prohrál 0:2. Poslední zápas se ZŠ Opole 3 vyhráli naši kluci 4:1 (Galo, Červeňák, Pavličík, 
Polčák). Po ukončení turnaje bylo vyhlášení. Basketbalistky vybojovaly krásné 1. místo 

a fotbalisté obsadili výborné 2. místo, 
Laura Mikšíková byla vyhlášená za 
nejlepší hráčku turnaje. Po vyhlášení jsme 
šli do školní jídelny na oběd (byl 
vynikající). Potom jsme dostali kartičky na 
zmrzlinu. Taky jsme se naučili pár 
polských slovíček, např.: smacznego 
(dobrou chuť), pilka nozna (kopaná) 
a ještě koszykowka (košíková). Byli jsme 
na sebe všichni hrdí. Pan ředitel s panem 
zástupcem nás moc pochválili. Polští 
přátelé se o nás krásně postarali. Chtěli 
bychom jim tímto poděkovat a těšíme se 
na příští rok opět s panem ředitelem 

Mroskem a panem zástupcem Burym, byli moc super J.
                                                                 (Laura Mikšíková a Johana Jurišová, žákyně 6. A)

Byli jsme v Londýně!
Žáci naší školy dostali nabídku zájezdu do královského města Londýna. Zájezd se konal 

od 18. 5. 2015 do 22. 5. 2015. Z naší školy se přihlásilo 21 dětí, proto nás doplnila skupina 
dětí a dvě paní učitelky z Velkých Losin. Všichni jsme se moc těšili. 

V pondělí 18. 5. 2015 to všechno vypuklo. Žáci se loučili se svou rodinou a pak byl 
zájezd zahájen řečí pana ředitele a také slovem našeho průvodce Michala. Všichni jsme 
věděli, že nás čeká 20 hodin cesty. V autobuse jsme zhlédli několik filmů a potom 
najednou byli všichni unavení a ponořili se do svých snů. :)

Brzy ráno jsme dorazili do francouzského Calais, autobus vjel do vlaku, který nás 
přepravil pod mořem Eurotunelem. Když jsme dojeli na Britské ostrovy, tak nás čekala 
ještě dvouhodinová cesta do samotného Londýna. Po cestě nám náš průvodce Michal 
rozdal papír s informacemi a malou mapku s částí Londýna. No, a pak jsme najednou byli 
v Londýně. První den jsme se lanovkou „proletěli“ nad řekou Temží. Myslíme si, že tato 
atrakce se všem líbila. Dále jsme jeli dvoupatrovým autobusem, abychom se dostali do té 
historičtější části. Přešli jsme Greenwichský park a dostali jsme se k nultému poledníku. 
Nikomu nemohla chybět fotografie s touto zajímavostí. Další bod programu byla plavba 
lodí po Temži. V tu dobu se ale na nás mračna začala zlobit a trochu pršelo. Najednou 
všichni vidíme tolik známý Tower Bridge a všichni fotografují. Pokračovali jsme procházkou 
historickou částí Londýna – viděli jsme Big Ben a London Eye, a všem se zatajil dech.  
Dále jsme zhlédli Národní galerii a sochu admirála Nelsona na sloupu a pokračovali jsme 
se podívat na Buckinghamský palác – sídlo královny Alžběty II. A to byl náš první den 
zájezdu. Večer se všichni ubytovali v rodinách.

Druhý den ráno jsme hned vyrazili do filmových studií Harryho Pottera, bylo to úžasné. 
Druhý bod programu bylo Stonehenge. Myslíme, že tady nikomu fotka nechyběla. Večer 
jsme se zase ubytovali v rodinách.
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MATEŘSKÁ ŠKOLA POLSKÁ 

Poslední den na nás čekala prohlídka Tower of London. Bylo to tam nádherné, protože 
jsme viděli korunovační klenoty, ale, bohužel, se nemohlo fotit.  Dále šli zájemci, tedy 
12 dětí, do muzea voskových figurín Madame Tussauds. Ostatní šli do vědeckého muzea      

a prošli se známým parkem Hyde Park. A úplně 
posledním bodem zájezdu bylo nakupování na 
Oxford Street. Nejnavštěvovanějším byl určitě 
Primark. 
U autobusu na nás čekaly výborné párky od našich 
řidičů. Potom jsme vyrazili zpět domů. A takhle se
vyvedl náš zájezd do Londýna. Tímto bychom chtěli 
poděkovat paním učitelkám M. Nemeškalové 
a P. Baťové, že tam s námi tak ochotně jely.
Děkujeme!

Vendula Matušková a Klára Bendová 
Foto: V. Matušková

Lesní pedagogika
Lesní pedagogika je prožitkové učení o lese 
v lese a vznikla v 60. letech v USA, odkud se 
rozšířila i do Evropy. Speciálně vyškolení lesníci 
s pedagogickými znalostmi a zkušenostmi 
vysvětlují dětem zábavnou formou, jak les 
funguje a co v něm najdeme. 
Žáci 3. a 4. tříd měli možnost prožít čtyři hodiny
v překrásném lesním prostředí v okolí Černé 
Vody. Našimi lesními pedagogy byli p. Jakub 
Matuška, p. Vladimír Černoch a p. Kateřina 

Martináková, kteří při různých aktivitách učili děti vnímat a objevovat les pomocí 
všech smyslů. Při hrách si děti ověřovaly své znalosti získané ve škole a také 
zjišťovaly, jaká je jejich fyzická zdatnost. Hledaly v listí paroží a rohy, dozvěděly 
se rozdíl mezi parožím a rohy, přiřazovaly je k živočichům, zkusily chodit na boso 
v jehličí se zavázanýma očima, šplhaly po laně na skálu, hrály si na lišku a zajíce, 
psaly pohled z lesa, hledaly kolíčky rozvěšené na větvičkách stromů. Děti se 
seznámily i s prací těžaře, neboť za nimi přišel a ukázal jim, jak se kácí strom. Na 
závěr si opekly špekáčky a s množstvím nových zážitků odjížděly domů. Za 
náročný a zajímavý program lesní pedagogiky děkujeme našim milým lesním 
pedagogům – žáci 3. a 4. tříd a jejich třídní učitelky.

Zdenka Buchtelová

Rádi bychom touto cestou poděkovali za příspěvky ke Dni dětí našim 
sponzorům: p. Ing. Pavlu Jandovi, p. Davidu Stoupalovi, vedení Hotelu 
Pod Zámkem, zaměstnancům zámku Jánský Vrch a Zahradnictví
Javorník.
Jsme rádi, že jsme mohli díky vašim darům připravit dětem bohatý 
celotýdenní program.
Za vaši vstřícnost děkujeme a těšíme se na další spolupráci.
                                                    Zaměstnanci mateřské školy  
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MATEŘSKÁ ŠKOLA MÍRU 

MĚSTSKÉ KULTURNÍ STŘEDISKO JAVORNÍK 

Poděkování
Učitelky a děti z mateřské školy Míru děkují paní knihovnici Věře Hradilové za čas 
strávený čtením dětem z dětských knih. Neméně zajímavé bylo i povídání           
o knihách, děti plnily různé úkoly a rébusy.
Na návštěvu do knihovny jsme se vždy těšili.

Poslední květnová neděle patřila v zahradě domu Karla Ditterse dětem 
a jejich svátku.

Již tradičně jako po mnoho předchozích let oslavily děti ze širokého okolí svůj svátek na 
zahradě domu Karla Ditterse a v přilehlém dolním parku.
Vše začalo již v sobotu v kině Olympia animovanou pohádkou ANIMÁČCI a pokračovalo 
pak v neděli registrací dětí do 10. ročníku koloběžkového závodu – závodilo se na super 
rychlých koloběžkách firmy KOSTKA. Závodu se zúčastnilo rekordních 31 dětí, které 
závodily ve čtyřech kategoriích:

Věková 
kategorie

Jméno  a věk Umístění Čas

0-4 Juriš Jurášek              4 1. 25:60
Širůčka Jonáš        3 2. 27:60
Krejší Kateřina          4 3. 28:11

5-7 Kačor Eda               7 1. 50:08
Pavelková Natálka      6 2. 53.00
Šantrůček Vašík      6 3. 53:06

8-11 Kareš Vít                  8 1. 40:01
Benda Tadeáš          10 2. 43:02
Dzubák Vojta          11 3. 44:00

12-14 Řeháková Martina 13 1. 1:00:64
Gadži Michal           13 2. 1:05:76
Žiga Pavel                14 3. 1:06:22

Všem účastníků koloběžkového závodu blahopřejeme k překonání tohoto nelehkého 
závodu .
I přes to, že neděle byla svátkem dětí, připravily si pro své maminky, tatínky i všechny 
ostatní přítomné krásné programy plné písniček a tance přímo na pódiu právě děti. Nejprve 
po schůdcích na pódium vystoupaly děti z Mateřské školy na ulici Míru, pak se představila 
děvčata z taneční školy Kamily Srokové v tanečním vystoupení a poté účinkovaly děti 
z Mateřské školy na ulici Polská. A věřte, že vystoupit veřejně na pódiu není nikterak 
jednoduchou záležitostí, ale děti to krásně zvládly – vždyť pilně cvičily. Odměnou jim byl 
bouřlivý potlesk všech přítomných.
Sluníčko nám svítilo a program mohl pokračovat vystoupením Divadélka malé Bo Šárky 
a Radka Švábkových, které bylo plné soutěží, písniček, pohádek a sladkých odměn.  
Nesmíme zapomenout ani na oblíbené a tradiční kolo štěstí.  Kdo  nechtěl poslouchat mohl  
sbírat razítka po celé zahradě u horolezců na skluzavce, u dobrovolných hasičů při plnění  
úkolů, u vojáků Javornické dělostřelecké gardy či při soutěžích, které si pro děti připravily 
ženy ze spolku BAJA, nebo se projet na koních manželů Sodomkových z Ostrova naděje, 
tvořivě si nabarvit kamínek u Mateřského centra FLEK nebo si nechat u děvčat ze Základní 
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MĚSTSKÁ KNIHOVNA RUDOLFA ZUBERA 

umělecké školy Javorník namalovat obrázek na obličej. Samozřejmě, že nesměl chybět 
skákací hrad a občerstvení.
A co na závěr?
Na závěr měla přijít jako vždy velice oblíbená pěna, ale bohužel už se nemohla ve stroji 
dočkat a tak vyběhla dřív, než proběhlo vyhlášení výsledků koloběžkového závodu. A tak 
se stalo, že pro diplomy si nechodily děti, ale vodníci.
Velké poděkování patří všem, kteří se podíleli na organizaci a přípravě dětského dne 
tj. Sboru dobrovolných hasičů, Javornické dělostřelecké gardě, Mateřskému centru
FLEK, MŠ ul. Míru i MŠ ul. Polská, Základní umělecké škole, BAJA – ženy Javorníku 
z.s., manželům Sodomkovým  -  Ostrov naděje o.s.   a  sponzorům za jejichž finanční 
pomoc, díky níž jsme mohli dětem za umístění na stupních vítězů darovat hodnotné 
cyklo ceny: LESY ČR, s.p., fi Warex spol s r.o., fi Energorozvody, fi KOSTKA, dětská 
ambulance Javorník -  MUDr. Lucie Lefa, Cafe Kavka, Selská pekárna  s r.o. , BAJA –
ženy Javorníku z.s. Děkujeme.

Ing. Hana Polášková, ředitelka MěKS Javorník 

ŠKOLA MLADÉHO TÁBORNÍKA 
Městské kulturní středisko Javorník pořádá

od soboty 15. 8. 2015 do soboty 22. 8. 2015 
na chatě Smrčník (www.smrcnik.rychleby.cz) ŠKOLU MLADÉHO TÁBORNÍKA
(na Pomezí nad závodem OMYA) v letošním roce na téma: „ ZLATOKOPOVÉ“

Cena 2.780,- Kč zahrnuje:
5x denně jídlo (v sobotu 15. 8. 2015 se začíná večeří), pitný režim, ubytování v pěkné 
chatě, celodenní program

Děti by měly mít připravený kostým nebo cokoliv s sebou, co se váže k životu 
zlatokopů - fantazii se meze nekladou (žádné ostré předměty).

Zahájení tábora:
v sobotu 15. 8. 2015. Sraz účastníků od 13:30 hodin na vlakovém nádraží v Javorníku.
Vlak odjíždí ve 14:00 hodin. Velké batohy budou dětem odvezeny autem, baťůžek se 
svačinou a pláštěnkou si děti vezmou s sebou na cestu pěšky lesem ze železniční 
zastávky Pomezí na chatu Smrčník.
Návrat dětí:
v sobotu 22. 8. 2015. Přijedeme vlakem na nádraží v Javorníku v 13:55 hodin.
Částku 2.780,- Kč uhraďte do 31. 7. 2015 v hotovosti v Kulturním domě Javorník, nebo 
na účet č. 1903206389/0800. Pokud předem telefonicky požádáte, bude Vám vystavena 
faktura pro zaměstnavatele.
Případné další podrobnější informace v KD Javorník nebo na tel. čísle 584 440 276, 
584 440 688 nebo 607 644 198 – Hana Polášková.

Pasování prvňáčků na čtenáře
V úterý 9. června uspořádala Městská knihovna Rudolfa Zubera společně s Mateřským 
centrem Flek Pasování prvňáčků na čtenáře, které bylo jakýmsi vyvrcholením celoročních 
návštěv knihovny, které první třídy absolvovaly. Malí čtenáři si odnesli spoustu dárků, mezi 
kterými nechyběla ani kniha českého autora, kterou děti získaly zdarma z projektu Knížka 
pro prvňáčka. Věřím, že jim udělala radost i originální průkazka, která jim otevírá dveře 
knihovny na rok zdarma. 
Fotografie z akce pořízené p. Štrajtem najdete na webových stránkách knihovny.
Všem, kteří se podíleli na hladkém průběhu akce, děkuji.                                                VH
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MATEŘSKÉ CENTRUM FLEK

HISTORIE

PŮJČOVNÍ DOBA O PRÁZDNINÁCH V MĚSTSKÉ KNIHOVNĚ
Pondělí, středa, pátek: 9:00 – 12:00; 12:30 – 16:00

OTEVÍRACÍ DOBA
každý všední den: 9 – 13 hodin

• možnost prázdninového dopoledního hlídání

středa 8. 7. Upečme s Flekem chléb pro potřebné!
Od 16 hodin pečení domácího žitného chleba z kvásku 

v prostorách mateřského centra. S sebou vezměte pouze děti 
a dobrou náladu! :-)

..........................................
čtvrtek 9. 7. Dopolední (9 - 13 hodin) ochutnávka upečeného chleba

a výroba pomazánky z domácího tvarohu. 
……………………………………

Hurá prázdniny!!!
Po celé prázdniny se můžete těšit na odpolední venkovní dílny s Flekem!

Každou středu od 16 hodin před Kulturním domem v Javorníku.
(Dílna nebude ve středu 22. 7., při nepřízni počasí se dílna ruší)

…………………………………………………………………………………
Máte chuť připravit vlastní dílničku pro děti nebo jen pro rodiče, maminky, těhotné?
Rádi poskytneme prostor a podporu! Chcete, abychom my pro vás něco připravili? Dejte 
nám vědět, jsme tu pro vás!
Podrobnější info, pozvánky a aktuality na www.mcflek.cz,
FB:www.facebook.com/materskecentrumflek Tel: 705208726, 
email: mcflekjavornik@gmail.com

Zápis
IV. řádné schůze MNV v Javorníku konané dne 3.dubna 1946 v místnosti městského úřadu 
v Javorníku. Schůze zahájena obv. způsobem předsedou MNV v 20.00 hod. Nepřítomní 
p. K. Jandl, p. Jar. Ungermann a p. Jos. Ondruch.
1.) Přečtení a schválení zápisu minulé schůze MNV
2.) Stížnost na nár.správcezem.usedlostí p. Jar. Bače a Jana Hlaváče. S. Jar. Bača tvrdí, 
že mu nebyl doručen příkaz k odvážení svršků odsunovaných Němců. S. Jan Hlaváč tvrdí, 
že o příkazu se dověděl pozdě a nemohl tedy potahy propůjčit. Oba jmenovaní byli 
vyzváni, aby podruhé vyšli nár. výboru vstříc.
              3.) Zpráva finančního ref.:
a.) Oznámení zaslání výpůjčky MNV na 650.000 Kč ZNV v Brně ke schválení – zápůjčka 
se povoluje.
b.) Žádost nár.domu o snížení dávky z nápojů – zjistit do příšti schůze.
c.) Plynárna – účet fi ,,Carbonia“ z Mor. Ostravy, za 3 vag. uhlí 19.881.70 Kčs schválena.
d.) Výpůjčku na opravu koupaliště – Javornická spořitelna půjčí bezúročně 30.000 Kč.
e.) Zvýšení stravného v měst. chudobinci z 10.- na 15.- Kč – schváleno.
               4.) Samosprávný referent:
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a.) Žádost podkováře Frant. Mezeje o přidělení zahrádky u domu č.26 v ul. Sv. Čecha –
schváleno udělením nár.správy na dům a zahrádku.
b.) Žádost p.str. Fr. Peče o přidělení zahrádky – předána zem.referentu.
             5.) Zpráva zajišťovacího ref.:

a.) Žádost měšť.školy o přidělení pomůcek autoškoly – vyšetří školní referent se zástupci 
hasičstva do příští schůze.
b.) Žádost úř. ochrany práce o psací stroj – schválena.
c.) Žádost SČM  o zapůjčení psacího stroje na dobu 5 týdnu schváleno.
              6.) Zpráva za URO.
Žádost o schválení jednoduché frekvence od 7-15 hod. v sobotu od 7 – 13 hod. –
Povoleno s tím, že na radnici bude denně telefonní služba do 17 hod.
              7.) Bytový referent:
a.) Žádost o vydání nábytku Fr. Zbořilové z Tlumačeva – vyřízeno prokázáním vlastnictví.
b.) Žádost Fr. A Marie Hlobilové o nár. správu na dům č. 60 v Jánošíkové ul. vyřízena 
kladně.
c.) Žádost Jos. Světlého o nár. správu na dům č.165 v Partyz. ul. – postoupit OSK.
d.) Žádost p. Karla Pospíšila o nár. správu na dům č.109 ve Stalinově ul. – schválena.
e.) Žádost stanice SNB o nár. správu na dům č.33 a 154 – schválena.
f.) Žádost p.Vlad. Navrátila o nár. správu na d. č.54 ve Stalinově ul. – schválena.
g.) Žádost sboru dobrovolných hasičů o nár. správu na d. č.170 na Partyz. ul. – vyřízena 
přidělením místnosti k používání.
h.) Žádost p.Jana Stoupala o nár. správu na d. č. 16 v Jánošíkově ul. – schválena.
Ch.) Žádost p. Jana Profouse na d. č. 69 na Stal.ul.-odložena do příští schůze.
i.)Žádost p.od.uč.Jar.Kroupy o nár. správu na d. č.228 v Party.ul. – schválena za 
předpokladu předložení dokumentu.
j.) Janek Rudolf žádá o povolení platiti nájemné nákladem na opravu domků v němž bydli –
schváleno.
k.) Jura Jiří – žádost o povolení placení nájemného z nákladu na opravu domku v němž 
bydlí – schválena.
l.) Žádost p. Jana Šabřinky o přičlenění přístavku k domku č.139 – schváleno.
m.) Žádost Jana Chroboka o přiď. zahrádky  - vyšetřit do příští schůze.
n.) Žádost p. Jana Doupovce o přidělení zahrádky  - vyšetřit do příští schůze.
o.) Žádost p. Jar. Kvapila na zahrádku  - schválena.
p.) Žádost p. Jana Najera o přidělení zahrádky  - schválena.
r.) Žádost p. Ant. Skříčka o přidělení zahrádky  - schválena.
s.) Žádost p.KarlaBenka o nár. správu na d. č. 41 ve Stalinové ul. – vyříz. kladně.
t.) Žádost p.Em. Stalíka o dům č. 17 – zamítnutá.
v.) Žádost p.Frant.Bartoše o nár. správu na d. č. 69 – vyřídí se přípisem.
               8.) Osvětový a škol.referent:
a.) Žádost o vybavení školy elektrikou a vodovodem vyřízena učin.rozpočtu.
                9.) Zpráva ref.vnitř.bezp.:
Schváleno vyd.osvědč.ostátn. a nár. spol. p. Viktora Zemana.
              10.) Zemědělský ref.:
a.) Schváleno uzavření smluv o chovateli ob.býků mezi p. Václ. Osmančíkem
                                                                                         p. Janem Hlaváčem
                                                                                         p. Adolfem Bicanem
                                                                                         p. Jarosl. Běhalem
b.) Žádost p. Ondr. Ondruchem o přidělení pole – schválena
c.) převedení nár.správy na statku p. Janu Sitařovi – vyřídí zem.ref. a p. Haněk.
              11.) Stavební referent:



- 10 -

--------------------------------------------------------------------------- Javornický zpravodaj 07/2015

101

a.) Žádost p. Jos. Kuny o instalaci plynových kamen, zasklení oken a postavení plotu –
schváleno.
              12.) Živnostenský referent:
Žádost p. Karla Štefloviče o přemístění živnosti – postoupena OSK.
b.) přípis OSK – ustanovení právnické osoby národním správcem podle dekretu – vzat na 
vědomí.
               13.) Volné návrhy:
Povoluje se zasklení oken v nemocnici. Byl dán návrh na sepsání inventáře v nemocnici.
Schůze zakončena v 23.30 hod. 
Zapsala za tajemníka Vlasta Smolková
Zápis schválen a podepsán: 10.4.1946 (následují podpisy)

(Zápisy schůzí MNV, které se konaly v našem městě od roku 1946 a které se do dnešních 
dnů zachovaly. Zápisy budou přepisovány v plném znění a bez jakýchkoliv úprav                        
a korektur.) 

Zámecký park
… . (jednalo se o pozemky národního výboru) do počátku 60. let..……….pokračování 
V letech 1959 až 1963 přešla správa zámeckého parku na Vlastivědný ústav Olomouc 

(OVMŠ – dopis ze 4. 3. 1963). Písemné materiály z té doby jsou uloženy ve Státním 
okresním archivu Olomouc – nejsou však zatím přístupné.
V roce 1963 došlo k převedení správy zámeckého parku na Okresní vlastivědné středisko 
v Šumperku, později Vlastivědný ústav (VÚ), z jehož popudu zřejmě vzešla snaha              
o sadové úpravy. VÚ neměl specialistu na parky, a tak dohled nad zámeckými parky ve 
správě ústavu měla odborná pracovnice Hana Janáčková, jakožto konzervátorka-
aktivistka. Zahradníkem v Javorníku byl v té době Bohumil Hort. Metodickým orgánem bylo 
Krajské středisko státní památkové péče a ochrany přírody v Ostravě (KSSPPOP), 
konkrétním odborníkem střediska byl H. Arbter. Konzervátora Státní památkové péče 
a ochrany přírody v Jeseníku vykonával Jaroslav Fleischmann z Jeseníku.
4. března 1963 zaslal správce zámku V. Koutský VÚ v Šumperku stručné informace           
o zámeckém parku, které si VÚ v únoru vyžádal. O historii nevěděl nic a odkázal VÚ na 
okresní archív, vyjmenoval správce parku po roce 1948 (Likvidaci arcibiskupských statků 
a lesů v Javorníku 1948-1959 a Vlastivědný ústav Olomouc 1959-1963). Na dotaz             
o posledních větších škodách a nutných zásazích, informoval stručně o bourání domů pod 
zámkem (1958) a nutnosti postavit opěrnou zeď (OVMŠ 4. 3. 1963). Zřejmě na základě 
tohoto upozornění provedl V. Novák z VÚ v Šumperku 22. března kontrolu nezajištěného 
svahu a 25. března vydal VÚ MNV v Javorníku doporučení. Na místo v proluce, kde došlo 
k sesuvu půdy, měla být navezena zemina, nejlépe z výkopů, která mohla obsahovat 
drobné kameny. Upravený terén měl být potom „odborně zatravněn“. Dále bylo 
v doporučení uvedeno: „V souvislosti s touto akcí bude pravděpodobně nutno skácet 
několik stromů, které by mohly rozkýváním způsobit porušení půdní pokrývky, popř.              
i horninového podkladu. K tomuto zákroku dáváme předem povolení….“ Podmínkou bylo, 
že výběr stromů provede Lesní závod v Javorníku (OVMŠ 25. 3. 1963).
5. září 1963 se v Javorníku měla sejít zástupkyně VÚ v Šumperku H. Janáčková 
s odborným pracovníkem KSSPPOP ve věci řešení sadových úprav – zápis se patrně 
nezachoval (PÚO 2. 9. 1963). 30. září povolil VÚ v Šumperku vykácení jilmu na východní 
straně zámku pod kaplí. Povolení k tomu bylo vydáno již 22. 9. 1963 konzervátorem Státní 
památkové péče a ochrany přírody v Jeseníku J. Fleischmannem. VÚ souhlasilo rovněž 
s pokácením šesti suchých a polámaných stromů v parku – jednalo se o akáty a borovice 
(OVMŠ 21. 9. a 30. 9. 1963). Na základě místního šetření 29. listopadu 1963 vydala 
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H. Janáčková z VÚ v Šumperku odborný souhlas s vykácením 9 stromů, které byly vyhnilé, 
jejich konzervace nebyla možná a ohrožovaly okolí. Jednalo se o tři jilmy nad svahem 
u bývalé kuželny (budova č. 14), dvě lípy v dolním parku a čtyři lípy, které ohrožovaly 
domek p. Machaly v aleji při okraji dolního parku. V případě posledních lip se tak dělo 
s podmínkou, že, jakmile to bude možné, dojde k osázení druhé strany aleje. V dopise byl 
také zmíněn záměr výsadby břízek v lipové aleji podél příjezdové cesty k zámku. Tento 
plán měl být nejprve konzultován na KSSPPOP v Ostravě s H. Arbterem. (OVMŠ 29. 11.
1963). H. Janáčková se snažila v roce 1964 vytvořit spolupráci mezi zahradníky ve 
Velkých Losinách (Šínem) a na Jánském Vrchu. Šín se měl zúčastnit jarní porady 
v Javorníku (OVMŠ – 25.2 a6.3. 1964).
Dopis B. Horta H. Janáčkové z 12. května 1964 naznačuje, že mezi zahradníkem               
a správcem zámku V. Koutským panovalo napětí ohledně kompetencí. Hort si stěžoval na 
to, že se správce chová jako zámecký pán, rozdává dřevo, ovoce, apod. Hortovi konkrétně 
vadilo, že v květnu, v době rašení stromů, dal Koutský skácet habr o průměru 40 cm           
a délce kmene 10 m a lípu o průměru kmene 35 cm a délce kmene 9 m (OVMŠ 
12.5.1964). Skutečnost, že došlo ke kácení stromů v době vegetační, potvrzuje také dopis 
konzervátora J. Fleischmanna z Jeseníku KSSPPOP v Ostravě ze dne 1. června 1964. 
Fleischmann dále upozorňoval na to, že jsou v parku zbytky po ohništích. Z dopisu 
vyplývá, že za to vyčinil zahradníku Hortovi, od něho se pak dozvěděl, že o tom rozhodl 
správce zámku. Zahradník mu prý nepřímo „naznačil, že dispoziční právo nad parkem 
zámku Javorník, si, jak praxe ukazuje, přisvojuje správce zámku…“.Konzervátor zjevně 
neznal kompetence KSSPPOP a VÚ  v Šumperku a žádal ředitele KSSPPOP,  aby otázku 
zodpovědnosti za park co nejdříve vyřešil. Opis dopisu poslal Fleischmann na vědomí 
H. Janáčkové do VÚ v Šumperku (OVMŠ 1. 6. a 3. 6. 1964). Záležitost ovšem spadala do 
kompetence VÚ v Šumperku. Jeho ředitel J. Filip informoval o přijatých opatřeních 
KSSPPOP v Ostravě i konzervátora. Podle jeho vyjádření byla stanovena pracovní náplň 
zahradníka v tom smyslu, že zodpovídal „plně za jakoukoliv činnost v parku a sadech“. 
Otázka kompetence zámeckých zahradníků však zřejmě nebyla stále dořešena a ředitel 
Filip ji hodlal konzultovat s pracovníky KSSPPOP (OVMŠ 6. 7. a 15. 7. 1964). Jaroslav 
Fleischmann se pak již v dalších písemnostech neobjevuje. Jako okresní konzervátorka je 
uváděna H. Janáčková.
Počátkem roku 1966, nebo koncem roku předešlého, došlo ke zborcení opěrné zdi pod 
horní nástupní terasou. Počátkem května 1966 byla zeď opravena. Počátkem února 1965 
požádal Čsl. svaz chovatelů drobného zvířectva v Javorníku, aby směl uskutečnit 
v zámeckém parku v květnu výstavu. Po zamítnutí žádosti napsal zahradník Hort, shodou 
okolností jednatel svazu, okresní konzervátorce obsáhlý dopis, z něhož vyplývá, že se 
výstava plánovala do prostor „dolního parku“, v němž se každý rok konaly májové 
slavnosti. „…a co horšího,“ píše Hort, „MNV tam povoluje pravidelně každý rok 
provozování činnosti kolotočům a houpačkám a tyto skutečně poškozují jak samotné cesty,
ale i trávníkové plochy a musel jsem v minulém roce oproti jejich činnosti protestovat.“ Po 
upřesnění, že se skutečně jedná o „dolní park“, konzervátorka pořádání výstavy povolila 
(OVMŠ 15. 2., 16. 2., 28. 3. a 6 .4. 1968).
V září 1977 posoudil architekt Kiehr návrhy na úpravy venkovního osvětlení. B. Kiehr se 
zásadně postavil proti použití nových kandelábrů podle schváleného projektu a doporučil 
VÚ v Šumperku ponechat staré litinové prvky navíc již vhodně rozmístěné. Neodmítal 
možnost úpravy starých svítidel pro rtuťové výbojky ( OVMŠ 21.9. 1971). V roce 1972 byly 
dodány nové měděné amfory, které nahradily původní poškozené. 6. října 1975 navrhl 
KSSPPOP v Ostravě ochranné pásmo Javorník - Jánský Vrch, k němuž patří i areál 
zámeckého parku (písemnosti PÚ Olomouc). Na základě dohody předala římsko-katolická 
církev zámek Jánský Vrch v roce 1984 do vlastnictví státu.               KONEC                  MR
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a.) Žádost p. Jos. Kuny o instalaci plynových kamen, zasklení oken a postavení plotu –
schváleno.
              12.) Živnostenský referent:
Žádost p. Karla Štefloviče o přemístění živnosti – postoupena OSK.
b.) přípis OSK – ustanovení právnické osoby národním správcem podle dekretu – vzat na 
vědomí.
               13.) Volné návrhy:
Povoluje se zasklení oken v nemocnici. Byl dán návrh na sepsání inventáře v nemocnici.
Schůze zakončena v 23.30 hod. 
Zapsala za tajemníka Vlasta Smolková
Zápis schválen a podepsán: 10.4.1946 (následují podpisy)

(Zápisy schůzí MNV, které se konaly v našem městě od roku 1946 a které se do dnešních 
dnů zachovaly. Zápisy budou přepisovány v plném znění a bez jakýchkoliv úprav                        
a korektur.) 

Zámecký park
… . (jednalo se o pozemky národního výboru) do počátku 60. let..……….pokračování 
V letech 1959 až 1963 přešla správa zámeckého parku na Vlastivědný ústav Olomouc 

(OVMŠ – dopis ze 4. 3. 1963). Písemné materiály z té doby jsou uloženy ve Státním 
okresním archivu Olomouc – nejsou však zatím přístupné.
V roce 1963 došlo k převedení správy zámeckého parku na Okresní vlastivědné středisko 
v Šumperku, později Vlastivědný ústav (VÚ), z jehož popudu zřejmě vzešla snaha              
o sadové úpravy. VÚ neměl specialistu na parky, a tak dohled nad zámeckými parky ve 
správě ústavu měla odborná pracovnice Hana Janáčková, jakožto konzervátorka-
aktivistka. Zahradníkem v Javorníku byl v té době Bohumil Hort. Metodickým orgánem bylo 
Krajské středisko státní památkové péče a ochrany přírody v Ostravě (KSSPPOP), 
konkrétním odborníkem střediska byl H. Arbter. Konzervátora Státní památkové péče 
a ochrany přírody v Jeseníku vykonával Jaroslav Fleischmann z Jeseníku.
4. března 1963 zaslal správce zámku V. Koutský VÚ v Šumperku stručné informace           
o zámeckém parku, které si VÚ v únoru vyžádal. O historii nevěděl nic a odkázal VÚ na 
okresní archív, vyjmenoval správce parku po roce 1948 (Likvidaci arcibiskupských statků 
a lesů v Javorníku 1948-1959 a Vlastivědný ústav Olomouc 1959-1963). Na dotaz             
o posledních větších škodách a nutných zásazích, informoval stručně o bourání domů pod 
zámkem (1958) a nutnosti postavit opěrnou zeď (OVMŠ 4. 3. 1963). Zřejmě na základě 
tohoto upozornění provedl V. Novák z VÚ v Šumperku 22. března kontrolu nezajištěného 
svahu a 25. března vydal VÚ MNV v Javorníku doporučení. Na místo v proluce, kde došlo 
k sesuvu půdy, měla být navezena zemina, nejlépe z výkopů, která mohla obsahovat 
drobné kameny. Upravený terén měl být potom „odborně zatravněn“. Dále bylo 
v doporučení uvedeno: „V souvislosti s touto akcí bude pravděpodobně nutno skácet 
několik stromů, které by mohly rozkýváním způsobit porušení půdní pokrývky, popř.              
i horninového podkladu. K tomuto zákroku dáváme předem povolení….“ Podmínkou bylo, 
že výběr stromů provede Lesní závod v Javorníku (OVMŠ 25. 3. 1963).
5. září 1963 se v Javorníku měla sejít zástupkyně VÚ v Šumperku H. Janáčková 
s odborným pracovníkem KSSPPOP ve věci řešení sadových úprav – zápis se patrně 
nezachoval (PÚO 2. 9. 1963). 30. září povolil VÚ v Šumperku vykácení jilmu na východní 
straně zámku pod kaplí. Povolení k tomu bylo vydáno již 22. 9. 1963 konzervátorem Státní 
památkové péče a ochrany přírody v Jeseníku J. Fleischmannem. VÚ souhlasilo rovněž 
s pokácením šesti suchých a polámaných stromů v parku – jednalo se o akáty a borovice 
(OVMŠ 21. 9. a 30. 9. 1963). Na základě místního šetření 29. listopadu 1963 vydala 
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SPORT 

JEZDECKÁ STÁJ OSTROV NADĚJE BÍLÝ POTOK

                                                                                                                             
„RYCHLEBSKÁ 40“ PLNÁ SLUNCE

V sobotu 13. června 2015 se uskutečnil již 
sedmý ročník turistického pochodu 
„RYCHLEBSKÁ 7, 20, 30 a 40 km“. Užít si 
sluníčka a krásné Rychlebské přírody se 
rozhodlo celkem 193 účastníků, což nám hezky 
zpříjemnilo den J. Tímto všem zúčastněným 
děkujeme a zároveň gratulujeme nejrychlejším 
účastníkům:

ü Františku Wrožynovi a Petru Pavlíčkovi (trasa 40 km)
ü Václavu Surovíkovi a Pavlu Taskovi (trasa 30 km)
ü Karlu Potůčkovi (trasa 20 km)
ü Veronice Ivanové (trasa 7 km)
Z celkového počtu šlo 34 osob trasu na 40 km, 46 osob trasu na 30 km, 50 osob 
trasu na 20 km a 63 účastníků pak „Rychlebskou 7“. Nejstarším účastníkem se stal 
Ladislav Staněk (69 let, trasa na 20 km), nejmladším účastníkem pak Šimon Fafílek
(necelé 2 roky, trasa na 7 km) J. Na další akci vyrážíme v sobotu 11. 6. 2016!!!
Děkujeme pořadatelům, kteří se na realizaci akce podíleli:
Doleželová Božena, Dopitová Věra, Gajová Marcela, Janeček Pavel, Kouřilovi Václava 
a Pavel, Křížková Jana, Lomázová Jarmila, Lučan Jan, Marková Nicole, Mrázkovi Milada 
a Petr, Novotná Ludmila, Paprskář Josef ml., Pavlíčková Jana, Poskočilová Zdeňka, 
Pospíšilovy Jana a Jana ml., Skládaná Svatava, Surovíková Marie, Švábkovi Jarmila a Jiří,
Žáková Bára a Václava

Akce se konala za podpory Města Javorník, Lesů ČR – Lesní správy Javorník 
a Mysliveckého sdružení CHLUM – děkujeme!

Za pořadatele: Alena a Karel Mařákovi, Martina a Tomáš Fafílkovi
Červen 2015

KDE SE S NÁMI SETKÁTE
15. 8. 2015 – Dožínky na zámku Jánský Vrch v Javorníku
DEN DĚTÍ V JAVORNÍKU

Nádherné počasí, hojná účast a velice hezká atmosféra, tak by se dal shrnout několika 
slovy Den dětí. Účastnili se ho naši tři koníci Air RainyHack, Kassey a v premiéře i náš 
mladý Kavalon. Koníci se prakticky nezastavili, jen přestávky na svačinu a pití, rozebrány 
byly takřka všechny pohledy. Všichni jsme velmi uvítali stíny mohutných stromů. Cesta po 
kopytě tam i zpět proběhla super, takže jsme domů odcházeli v dobré pohodě.
DNY JAVORNICKA

Oproti loňsku velká změna – tato akce umístěná na náměstí v okolí radnice, my jsme 
s koníky byli na nádvoří zámku Jánský Vrch, což bylo tak napůl výhodné. Měli jsme 
možnost si užívat lepšího proudění vzduchu než ti dole, ale účast byla minimální, taky 
komu by se v takových tropech chtělo šplhat tolik schodů? Měli jsme radost i z těch pár 
odvážných. 
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KINO OLYMPIA

HÁČKOVY NAROZENINY
2. června jsme oslavili narozeniny našeho nejstaršího koníka Air RainyHacka, který se 

dožívá krásných 22. let v plném zdraví a od všech dětí dostal krásný jablkovo-mrkvový 
dortík. Přejme mu dalších tolik let.
PODĚKOVÁNÍ
Tereze Vavřínové z Bílého Potoka, Evě a Koře Konečným z Vlčic, Nikole Cibulkové 
z Uhelné, Milanu Konečnému a Zdeňku Zelenkovi z Bílého Potoka, Renatě Trčkové 
z Kladek, PATRON CA s. r. o., Praha za vitamínové preparáty, kuchařkám 
z restaurace v Bílém Potoce za tvrdé pečivo a všem dobrým lidičkám, kteří na koníky 
nezapomínají.

Za celý Ostrov Naděje přejeme všem krásné prázdniny i fajn dovolenou. Také 
nabízíme všem zájemcům možnost pobytů u koníčků i v podobě tzv. příměstských 
pobytů“, nejlépe, přijeďte se podívat, těšíme se na Vás.
Již několikrát se nám stalo, že nás návštěvníci hledali, nebyli jsme doma. Proto, pokud se 
k nám vydáte, je lepší napsat sms na tel:737919762, abychom s vámi počítali, popř. s vámi 
domluvili jiný termín. Pokud budete chtít, abychom se s našimi koňmi účastnili nějaké vaší 
akce, je nutné se několik dní předem domluvit buď telefonicky či emailem. 

Děkujeme za pochopení Lenka a Mirek Sodomkovi
www.helphorses.webgarden.cz,email:on8os@seznam.cz,tel:737919762,
č. účtu: 5003030523/5500,vs77 - děkujeme za vaše dary

!!! HRAJEME PRO DĚTI V 17:00 !!!
Sobota 11. 7. v 17:00 hodin

ZVONILKA A TVOR NETVOR             (animovaný)                                   FALCON
Zvonilka a tvor Netvor je dalším ze strhujících dobrodružství Zvonilky a jejích vílích 
kamarádek. Veselá a talentovaná víla Chovatelka Fauna věří, že nelze soudit růži podle 
trní a že každý živý tvor je v jádru dobrý. A tak se spřátelí se záhadným tvorem, který je 
podle prastarých legend známý jako tvor Netvor. Zatímco Zvonilka a její vílí kamarádky 
nevědí, co si mají o záhadném zvířeti myslet, strážci Hvězdné roklinky, vílí Skauti, se 
rozhodnou magického tvora ulovit dřív, než přivolá na jejich společný domov zkázu. Fauna 
musí poslechnout své srdce a zariskovat, aby s pomocí svých vílích kamarádek 
záhadného tvora Netvora zachránila.
Vstupné: 50,-          VELKÝ SÁL přístupno              dabing                      76 minut

Příspěvky můžete posílat na email: javornickyzpravodaj@seznam.cz.
Uzávěrka srpnového čísla bude v pondělí 20. 7. do 8:00.

POZVÁNKY NA AKCE KONANÉ V ČERVENCI
červen - září Cesta severem aneb Krajina a příroda Fennoskandie – výstava 

Pořádá: MěKS Javorník, VMJ Jeseník, Národní muzeum Praha 
a Slezské zemské muzeum Opava 

11. 7. v 17:00
velký sál

Zvonilka a tvor netvor – animovaný film
Pořádá: MěKS Javorník, kino Olympia
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REKLAMA

Agentura Kryštof – celá strana A5 v šedé
povinné ručení
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